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al BERCA TV I BERCA BIM 

16 de gener de 2024 

 

MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL més Algemesí 
Que el portaveu d’aquest grup municipal Josep Antoni Bermúdez i Roses presenta per a 
que siga debatuda i dictaminada per la Comissió Informativa, i tractada en plenari. 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Algemesí compta amb dos potents mitjans de comunicació locals públics, el 
BERCA TV, i el BERCA BIM, uns mitjans de comunicació antics, que tots i totes ens 
estimem molts, i que ens consten molts diners al llarg de l’any. Eixos mitjans són públics 
i institucionals, però no són els mitjans del o dels partits que manen, no estan als seu 
servei, sinó que ho són de tota la societat, i la societat és plural i diversa, tal i com ho és 
la pròpia corporació. Però això ningú ho diria per l’ús partidista que des de fa molts anys 
s’ha fet d’aquest dos mitjans. 

Tant quan ha governat el Partit Popular, com quan ha governat el PSOE, la veu de 
l’oposició sempre ha estat testimonial i reduïda, en el BERCA BIM, a la columna o espai 
final que es deixava als partits. Realment la pluralitat informativa és pràcticament 
inexistent tret d’aquest breu espai. Tot i ser un mitjà de tots i totes, el BIM sempre recull 
únicament i exclusivament el punt de vista de l’equip de govern, siga del color que siga, 
sense cap tipus de posicionament crític que vinga, o bé de la resta de partits, o bé de la 
pròpia societat civil. Per suposat que al BERCA TV passa semblant, i s’entrevista o 
pregunta únicament als regidors i regidores de l’equip de govern sense que siga possible 
escoltar l’opinió de l’oposició als espais informatius. Mai, o quasi mai, s’ha informat de 
què pensa l’oposició sobre cap projecte, obra o decisió polèmica quan s’ha informat dels 
tema. Ni tan sols quan s’acudeix a actes protocol·laris d’aniversaris d’associacions o 
assembles es té la delicadesa de preguntar-nos o entrevistar-nos. Tan sols en la 
retransmissió dels plenaris es dona açò, i perquè és inevitable, clar. El concepte 
“pluralitat informativa” està molt devaluat als mitjans públics d’Algemesí perquè els 
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polítics i polítiques que han governant així ho han volgut, i no evidentment, per la gran 
qualitat professional dels treballadors i treballadores dels dos mitjans. 

I si això passa és perquè realment mai ha funcionat un òrgan d’assessorament 
que deuria ser fonamental com a punt de trobada on es consensuara la política 
comunicativa d’Algemesí. Fa tres legislatures, 2011-2015, encarà arribà a reunir-se el 
Consell Assessor dels Mitjans de Comunicació sota la presidència del Regidor de 
Comunicació Enrique Ballester. Des de llavors no tenim constància de cap reunió més, i 
enguany ni tan sols se’ns ha demanat que nomenem el nostre representant a eixe 
Consell, a diferència del que han fet amb altres Consells Assessors. Aquesta manca de 
visió democràtica de la política comunicativa ha fet que en l’actualitat l’equip de govern 
patrimonialitze els mitjans de comunicació que paguem entre tots i totes, incloent els i 

les votants de més Algemesí.  

El ben cert és que el nou equip de govern, per a que es note que han arribat al 
govern, ha decidit remaquetar el BERCA BIM, cosa que no ens sembla malament, i han 
aprofitat eixa excusa per tornar a atacar i reduir la pluralitat informativa reduint l’espai 
que tenim els partits polítics per expressar les nostre crítiques al govern, o per fer arribar 
les nostres propostes. Ara passem a tenir el 50%  de l’espai que teníem. I han pres tal 
decisió sense haver-se dignat a constituir el Consell Assessor dels Mitjans de 
Comunicació, i sense haver-se dignat a reunir-nos per explicar-nos els motius que els 
han dut a la remaquetació, objectius que pretenen amb ella, o els resultats finals 
d’aquesta. Tan sols ens han comunicat als portaveus municipals, a través de persona 
interposada i amb un whatsapp, que anaven a reduir-nos l’espai que disposàvem a causa 
de la remaquetació del Butlletí Informatiu.  

Tots els mesos tenim unes Comissions Informatives, que com el seu nom indica 
són “informatives”. Doncs la prepotència de l’equip del govern els duu a passar 
d’informar-nos d’una decisió institucional que ens afecta directament en l’esmentada 
Comissió Informativa i fer-ho de raspallà amb un whatsapp, una decisió que redueix, 
clarament, la ja minvada pluralitat informativa al BERCA BIM. Abans cada grup tenia 
atorgada mitja pàgina del BIM, ara hem passat a tenir sols a una tercera part, i ni tan sols 
de manera plena per temes de maquetació. Les paraules consensuar i diàleg amb els 
afectats sembla que no formen part del vocabulari polític de PP i VOX. 

Per tot això proposem la següent  
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MOCIÓ 

1.  Demanar de manera urgent la nova constitució de l’antic Consell Assessor dels 
Mitjans de Comunicació, i l’establiment d’almenys dues reunions anuals del 
mateix per analitzar, assessorar i fer propostes sobre la política comunicativa 
de l’Ajuntament d’Algemesí. 

2.  Respectar l’assignació anterior de mitja pàgina del BERCA BIM com a assignació 
d’espai als Grups Municipals. 

3. Instaurar com a principi rector del BERCA BIM i BERCA TV, el principi de “pluralitat 
informativa”, donant a conéixer sempre, en aquelles notícies locals més 
rellevants i polèmiques, la diversitat de punts de vista existents al si de la 
corporació i de la societat. 

 

Josep Bermúdez  
Portaveu del grup municipal 

més Algemesí 
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